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- A jövőre esedékes önkor
mányzati választásokon szándé
koznak indulni?

- Semmiféle politikai szerepet 
nemvállalunk! Alapszabályunknak 
megfelelően sem az önkormány
zati, sem a parlamenti választá- 
sosokon nem fogunk pártokat, 
személyeket támogatni!

- Az elmúlt évtizedekben több 
hasonló kezdeményezés is megje
lent, aztán szép csendben kimúlt. 
Nem fenyegeti önöket is ez a 
veszély?

----------------------------------------------- ♦

A beszélgetés elején említettem, 
hogy a társaság munkáját részben a 
témák, részben a tagok érdeklődése 
és szakmai orientálódása mentén 
szervezzük meg. Most az elején tar
tunk, a társaság kezdeti lendülete 
nagy. Nem a kudarc, hanem sokkal 
inkább a felelősségünk, és a cselek
vés lehetősége lebeg a szemünk 
előtt. Sokan támogatnak, biztatnak 
bennünket az egyesületen kívülről 
olyanok, akik régen várják azt az 
összefogást, amely most valóban 
megvalósulni látszik.

♦-----------------------------------------------

- Hat-nyolc év múlva milyen 
várost szeretnének itt látni?

- Élőt, barátságosat, tisztát. 

Természetesen nagyon fontos az 
utak, a járdák állapota, az óvodák, 
az iskolák helyzetének megoldá
sa, de talán mindannyian egyetér
tünk, hogy nagyon fontos egy 
pezsgő közélet, még pontosab
ban közösségi élet kialakulása, 
amely folyamatosan újabb és 
újabb kapcsolatokat teremt. 
Minden működő közösséget az 
újratermelődő kapcsolatok 

működtetnek. Valószínűleg van 
mindegyikünkben egy kép: a kis
város. Ezt van, aki poros, kopott 
házak és utcák összedobált hal
mazaként idézi fel, de talán töb
ben közülünk a nyüzsgő, életvi
dám, gyerekektől hangos, ápolt 
utcákon beszélgető emberekkel 
teli városképben érzi otthon 
magát. Mi az utóbbiban hiszünk. 
Az adottságaink megvannak, csak 
tenni kell érte, és ezért teszünk 
mi is.

Szentpály Juhász Miklós

Napkollektorok és digitális táblák

A 21. század óvodája lesz a Tarkabarka-Kunterbunt

Budakeszi Város Német 
Önkormányzata 2008. év 

szeptemberében elnyert pályá
zatával megkezdődhet a 
Tarkabarka óvoda rekonstrukci
ója. Kóthyné Dr. Herczeg Mária, 
az önkormányzat elnöke a 
pályázat viszontagságairól, az 
előkészületekről és a jövőben 
elkészülő óvoda sok-sok újdon
ságáról adott tájékoztatót a 
Hírmondónak.

Valószínűleg kevesen tudják a 
budakesziek közül, hogy az óvoda 
a település egyik legrégebbi épüle
te: csaknem 150 éve működik. A 2. 
világháború után a német nemze
tiségi oktatás 1972-től indult el 
Budakeszin az akkori községi 
tanács felügyelete alatt. 2003-ban 
megkapta a német önkormányzat 
az óvoda fenntartói és működési 
jogát. Ettől az időtől kezdtünk el 
gondolkodni azon, hogy miképpen 
tudnánk ezt a korszerűtlen épüle
tet felújítani, mert azt tapasztal
tuk, hogy a sok toldozás-foldozás 
semmit nem old meg semmit - de 
legalább sok pénzt visz el.

Az első pályázatunkat 2007- 
ben adtuk be a KNOP (Közép 
Magyarországi Operatív Program) 
kiírását követően. Ennél a pályá

zatnál még csak fenntartói és 
használói voltunk az intézmény
nek, mely előnytelen pozíciót 
jelentett: elutasítottak minket. Ezt 
látván a város önkormányzata 
2007. év őszén úgy döntött, hogy 
a német önkormányzat tulajdoná
ba adja az épületet. Az új helyzet 
lehetővé tette, hogy 2008. szep
temberében végre elfogadják 
pályázatunkat.

A projekt összköltsége 270 
millió Ft. Ebből a vissza nem térí
tendő támogatás 242 millió Ft, az 
önrész pedig 28 millió Ft.

Ehhez az önrészhez segítsé
get kaptunk testvérvárosunktól 
Lich-től, és a düsseldorfi 
székhelyű Hermán Niermann 
Alapítványtól, továbbá itt 
Budakeszin támogatói téglajegye
ket lehet vásárolni.

Június közepén indul az óvoda 
átépítése és várhatóan 2010 feb- 
ruárjában-márciusában készül el. 
Addig átköltözünk az önkormány
zattól kapott Erkel u. I. sz. házba. 
Természetesen itt is szükség lesz
némi átépítésre, hogy az óvoda, 
ha nem is ideális, de viszonylag 
megfelelő körülmények között 
üzemelhessen ebben az átmeneti 
időben. Ennek költségeit is Lich 
városa III. a Hermán Niermann 
Alapítvány állja.

Az intézmény tervezési mun
káit a budakeszi székhelyű 
Archiflex Stúdió készítette el. 
Tanári szobák, tornaterem, télikert 
is része lesz a komplexumnak, és a 
berendezés is teljesen kicserélő
dik. Alkalmas lesz látás-, hallás- 
és mozgássérült gyerekek és szü
leik fogadására is.

Hat csoport lesz az egyenként 
50 m2-es szobákban, külön 

öltözővel és mosdóval. A befoga
dóképesség a jelenlegi 120 főről, 
150-160 főre fog emelkedni. 
Természetesen továbbra is első
sorban német nemzetiségű, buda
keszi gyerekeket fogunk felvenni, 
de a környező településekről is 
lehetőség lesz német nemzetiségi
ek felvételére.

A legkorszerűbb informatikai 
eszközök, digitális táblák, projek-
torok fogják segíteni a magas 
színtű oktatást.

A fűtés és a melegvíz jelentős 
hányadát napkollektorok fogják 
biztosítani, melyek telepítéséhez a 
lichiektől kapunk műszaki taná
csokat. Belsőépítészetileg is sok 
szép megoldást fogunk találni. A 
napsárga-világossárga kombináció
ja lesz az uralkodó szín.

Ha találunk rá vállalkozót, 
akkor De Ponté Józsefnek, Budakeszi 
díszpolgárának be- és kitelepítést is 
ábrázoló mozaikképével fogjuk 
díszíteni a lépcsőházat.

Horváth Jenő


